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Predsedajúca Ing. Jana Španková, zástupkyňa starostu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto: 

... poslanci. Otváram  35. zasadnutie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto, na ktorom vás vítam a zároveň ospravedlňujem pána starostu, ktorý je pre 

neodkladné pracovné povinnosti sa nezúčastní časti dnešného rokovania. 

Dovoľte mi na dnešnom rokovaní privítať pani riaditeľku Staromestskej knižnice, pani 

doktorku Juditu Kopáčikovú a pána hlavného komisára Jozefa Hitku, veliteľa Mestskej polície 

Expozitúra Bratislava 1. Svoju účasť na dnešnom rokovaní ospravedlnili pani poslankyňa 

Černá, pani poslankyňa Uličná, pani poslankyňa Ďuriš-Nicholsonová a z časti rokovania pán 

poslanec Dostál a pán poslanec Kollár. 

Vychádzajúc z prezenčnej listiny konštatujem, že zasadnutie je uznášaniaschopné. 

Poprosím utíšiť sa. Najprv budeme hlasovať o bodoch návrhu programu dnešného zasadnutia 

zverejneného na úradnej tabuli a na web sídle mestskej časti od 16.05.2018. Poprosím, aby sme 

sa prezentovali. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A môžeme hlasovať. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Konštatujem, že za hlasovalo 14 poslancov, proti nebol nikto, zdržal sa 1 poslanec, 1 

nehlasovať. Zdržal sa nikto a 1 nehlasoval. Ďakujem pekne. Ak má niekto z poslancov návrh 

na zmenu programu, tak poprosím. Pán poslanec Kollár. 

Poslanec Ing. Kollár, MHA: 

V bode 7 máme Návrh na zmenu názvu časti Vajanského nábrežia na Námestie Tomáša 

Garriguea Masaryka, ak mám dobrú informáciu, tak tento materiál neprešiel rokovaním na 

komisii kultúry, vychádzam z toho, že ja som tiež predkladal návrh raz na Námestie Mórica 

Beňovského a museli sme striktne dodržať tento princíp, preto z formálneho hľadiska žiadam, 

aby tento materiál bod stiahnutý, dokiaľ nebude prerokovaný v komisii a potom následne môže 

byť predložený na rokovanie zastupiteľstva. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, pán poslanec Holčík. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

Ďakujem. To, čo chcem povedať, aby som mal povedať teraz v bode Rôzne ale keďže 

je nás veľmi málo a v bode Rôzne nás bude iná skupina a možno menej, tak si dovolím jedinú 

vetu. Žiadam poslankyne a poslancov, ktorý pred časom pod vplyvom romantických predstáv 



2 
 

a vystúpení pána Vagača svojim hlasovaním znemožnili prenajatie pavilónu bývalého 

prístaviska propeleru, aby sa išli pozrieť okolo toho pavilónu, čo spôsobili a aby pri tom láskavo 

vyčistili  okolie toho pavilónu a najmä vytrhali burinu, ktorá tam rastie a ktorá vôbec nie je 

okrasou našej mestskej časti. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

To dávate ako do programu rokovania? 

Poslanec PhDr. Holčík: 

Nie, ja som to musel prečítať teraz ale poviem to v Rôznom, ale budú tu iní poslanci. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Dobre, ďakujem pekne, faktická poznámka, pán poslanec Osuský. 

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.: 

Chcem povedať, že ten návrh je predložený a nebolo nikde napísané, do akých komisií 

má ten návrh ísť. Ten návrh je, ako vidíte, podporený mnohými poslancami. V kultúrnej komisii 

nebol meritórne prejednávaný ako bod, lebo tam nebol predložený ale i v kultúrnej komisii je 

s ním drvivo väčšinový súhlas. Bolo o tom hovorené a rokované mimo štandardného 

predkladania. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Vagač. 

Poslanec Ing. Vagač: 

Ďakujem, zareagujem na pána poslanca Holčíka. Som rád, že má taký vrúcny vzťah ale 

bol by som rád, teda k tomu okoliu a nábrežiu ale asi trhanie buriny a čistenie odpadkových 

košov a odpadkov na nábreží patrí nejakej inej spoločnosti a keď ako poslanci sa dohodneme, 

že budeme suplovať prácu tejto spoločnosti, tak samozrejme dostaneme metly a reflexné vesty 

a budeme tam čistiť burinu ale myslím si, že čistenie nábrežia a starostlivosť o to, ako vyzerá 

nábrežie, tu má niekto iný, čiže to nemá absolútne žiadny súvis s tým predkladaným bodom 

a s tým, čo sa odsúhlasilo, takže aby sme si tu dojmy a pojmy neplietli. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ale upozorňujem, že teraz schvaľujeme program rokovania, čiže toto by sme si mohli 

nechať... 

Poslanec Ing. Vagač: 

Ale ja som faktickou poznámkou musel reagovať na to, čo pán poslanec Holčík ma 

vyzval, takže ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Holčík, niečo k programu. 
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Poslanec PhDr. Holčík: 

Musím na to odpovedať, že každý majiteľ domu je povinný odpratávať burinu okolo 

svojho domu, aj keď je to na chodníku, ktorý nie je jeho majetkom a v tomto prípade my sme 

majitelia objektu, čiže máme sa starať o to najbližšie okolie toho objektu, ktoré naviac je 

vydláždené alebo vysypané takými okruhliakmi riečnymi a patrí k tomu objektu, čiže nemá to 

nič s tým, kto upravuje nábrežie alebo stará sa o nábrežie. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Dobre. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

Áno, mestská časť práve... 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, pán Kollár, ideme o tomto návrhu rokovať, hej, čiže keďže o každom 

návrhu na zmenu programu hlasuje sa zvlášť, takže ideme o návrhu pána Kollára rokovať, 

presne ho ešte vieš zopakovať? 

Poslanec Ing. Kollár, MHA: 

... vo všeobecnosti sa vyžaduje, mám osobnú skúsenosť v tomto smere, že museli sme 

to urobiť, komisia to žiadala. Takže meter by mal byť na každého rovnaký. Preto žiadam 

principiálny návrh zatiaľ vypustiť z rokovania, až po prerokovaní v komisii zaradiť. Vo 

všeobecnosti tento princíp sa uplatňuje, všetci ho podporujete, no bude otázne, či môj návrh 

podporíte. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Dobre, tak ideme hlasovať o návrhu pána poslanca Kollára, môžeme sa prezentovať.  

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ideme, že vypustiť bod 7 z programu rokovania. Prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 2 poslanci, proti 10, zdržali sa 4, konštatujem, že tento návrh neprešiel. Ďakujem 

pekne. 
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Teraz pristúpime k formálnym záležitostiam. Členom predsedníctva je zástupkyňa 

starostu Jana Španková. Do návrhovej komisie navrhujem pána poslanca Muránskeho, pána 

poslanca Holčíka a pána poslanca Vagača. Za overovateľov zápisnice. Či hlasuje sa? 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Hlasuje sa teraz, hej dobre, čiže poprosím, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za bolo 16 poslancov, proti nikto, nikto sa nezdržal, (nezrozumiteľné). Konštatujem, že 

sme zvolili návrhovú komisiu, za overovateľov zápisnice odporúčam poslancov pána poslanca 

Bučka a pána poslanca Domoráka. Poprosím prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 17 poslancov, proti nik, nikto sa nezdržal, nehlasoval nik, čiže overovatelia zápisnice 

boli schválení. Dovoľte, aby som pripomenula, že obed bude pripravený na dvanástu hodinu 

a podľa rokovacieho poriadku miestneho zastupiteľstva bude o 16:00 zaradený bod Vystúpenie 

občanov v dĺžke trvania maximálne 30 minút. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

O dvanástej. O dvanástej. Prosím poslancov, aby sa dopĺňania uznesení alebo návrhu na 

ich menu zapájali písomnou formou. Vážení prítomní, pristúpime teraz k prerokovaniu 

jednotlivých bodov programu. Bod č. 1. 
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1. Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto č. 

.../2018 o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto. O úvodné slovo by som poprosila pani doktorku Barátiovú z finančného oddelenia 

a pána vedúceho Magáta, ďakujem. 

Ing. Magát, vedúci oddelenia finančného: 

 Prajem pekný deň, Návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej časti. Tento 

návrh vlastne navrhuje upraviť v paragrafe 6, odsek 1 vložiť nové písmeno h), ktoré znie: 

akciová spoločnosti s stopercentnou účasťou správcu dane okrem podujatí organizovaných na 

Hviezdoslavovom námestí. Účelom tejto úpravy je zjednodušiť administratívu vo vzťahu 

akciovej spoločnosti a mestskej časti v prípadoch, kedy akciová spoločnosť vykonáva činnosti 

v prospech mestskej časti. Tento návrh bol prerokovaný v odborných komisiách. Neboli 

vznesené žiadne pripomienky a navrhujeme, aby nadobudlo účinnosť 10. júna 2018. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Dostál. 

Poslanec Mgr. Dostál: 

Ďakujem. Nechcem siahodlho diskutovať ani vecne polemizovať s tým návrhom, len sa 

teda chcem spýtať na ten spôsob novelizácie alebo schvaľovania nových a nových všeobecne 

záväzných nariadení o miestnej dani, lebo však na minulom alebo predminulom sme 

schvaľovali všeobecne záväzné nariadenie kvôli tým lešeniam a oslobodení lešení, čo bola teda 

úplne drobná parciálna zmena, teraz zase kvôli jednému písmenku, teda že či by nebolo vhodné 

nejako zozbierať všetky nápady a povedzme raz do roka novelizovať to všeobecne záväzné 

nariadenie, lebo teda z hľadiska ten formy je to dosť zvláštne a ešte aj tá forma, že sa 

neschvaľuje novelizácia všeobecne záväzného nariadenia, že by sa tam doplnilo jedno písmeno, 

ale sa nanovo schvaľuje celé všeobecne záväzné nariadenie, tak by som len apeloval na nejakú 

trošku zdržanlivosť legislatívnu. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem za podnet. Pán poslanec Borguľa. 

Poslanec Ing. Borguľa: 
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Ja sa chcem opýtať, že či je to poriadku, keď jednu jedinú spoločnosť my vynechávame 

z nejakých daní alebo z niečoho, že či to nemôže byť, ja nič proti tomu nemám, ja principiálne 

rozumiem, že o čo sa jedná ale či to nie je diskriminačné opatrenie. Jednoducho Staromestská 

akciová spoločnosť je akciová spoločnosť podľa obchodného zákonníka presne, ako každá iná 

a tak či s týmto si nespôsobíme nejaké problémy, či dali právnici k tomu nejaké stanovisko, či 

môžeme takto postupovať, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, určite áno, určite sa právne oddelenie k tomuto vyjadrovalo, že je to 

možné, je to naša stopercentná dcéra, čiže nie je to problém, ďakujem pekne. 

Keďže sa už nikto nehlási, tak ukončujem diskusiu k tomuto bodu a poprosím návrhovú 

komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Nedostali sme nijaký pozmeňujúci návrh, takže by sme hlasovali o uznesení, ako bolo 

navrhnuté. Miestne zastupiteľstvo schvaľuje všeobecné záväzné nariadenie mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto o miestnej dani za užívanie verejného priestranstva na území mestskej 

časti Bratislava-Staré Mesto s účinnosťou od 10. júna 2018. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 15 poslancov, proti nikto, zdržali sa 2, 1 poslanec nehlasoval. Uznesenie bolo prijaté, 

ďakujem pekne. Bod č. 2. 

 

2. Návrh na predaj pozemku parc. č. 3841/33 na Baníckej ul. ako prípad hodný 

osobitného zreteľa 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na predaj pozemku parcela číslo 3841/33 na Baníckej ulici ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Poprosila by som pani magistru Malinovú o úvodné slovo. Ďakujem pekne. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 
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 Ďakujem veľmi pekne, vážení poslanci, poslankyne, predkladáme Návrh na predaj 

pozemku parcela číslo 3841/33 na Baníckej ulici ako prípad hodný osobitného zreteľa. Ide 

o pozemok, druh pozemku zastavaná plocha, nádvorie o celkovej výmere 86 metrov 

štvorcových. Žiadateľom o kúpu je pán inžinier Pavol Strapec a pani Soňa Trnkóciová. 

Pozemok sa ťahá pozdĺž Baníckej ulice, je pokrytý trávnatým a krovinatým porastom. Zo 

západnej strany má spoločnú hranicu s pozemkom 3841/1 a 3841/2 7, ktoré sú vo vlastníctve 

žiadateľov. Z východnej strany hraničí s časťou oporného múru, ktorý sa tiahne pozdĺž 

Baníckej ulice.  

Materiál bol prerokovaný aj v príslušnej komisii pre nakladanie s majetkom a financie. 

Jediné taká výhrada bola ku kúpnej cene, kde si odsúhlasili a odporučili zvýšiť kúpnu cenu na 

350 eur na meter štvorcový. Inak materiál odporučili prerokovať na zasadnutí miestneho 

zastupiteľstva. Materiál bol rovnako prerokovaný aj na miestnej rade, kde však to navýšenie 

ceny nebolo podporené. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Faktická, pán poslanec Muránsky. 

Poslanec Muránsky: 

Aj na miestnej rade nám bolo povedané, že komisia pre nakladanie s majetkom chcela 

navýšiť túto cenu na 350 eur za meter štvorcový. Treba si uvedomiť, že to je pozemok susediaci 

s cestou a dosť ideálne vyzerá na to, aby sa tam dala postaviť garáž prípadne aspoň stojisko pre 

autá alebo tak. Čiže žiadny problém s tým predať to ale myslím, že cena 175 eur v tejto lokalite 

je veľmi malá. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Čiže dávaš návrh? 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Aha, pardon. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Poslanec Muránsky: 

Lebo som zle stačil. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Pán poslanec Vagač, pardon.  

Poslanec Ing. Vagač: 



8 
 

Dávam návrh na zmenu cenu na 350 eur na meter štvorcový. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

350 eur, čiže výsledná bude 30 100 eur. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Dobre, čiže o tomto návrhu dáme hlasovať. 350 euro za meter štvorcový. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Aha, pardon, áno, áno. Pán poslanec Borguľa. 

Poslanec Ing. Borguľa: 

Tá pôvodná cena vychádza zo znaleckého posudku? 

Viacerí: 

Áno. 

Poslanec Ing. Borguľa: 

Ja nebudem hlasovať za to zvýšenie ceny, chcem to len oznámiť a chcem povedať 

k tomu aj dôvody a takéto navyšovanie ceny na zastupiteľstvách potom vyvoláva preteky, že 

kto dá vyššiu, či jeden dá 350, jeden 420, jeden 570, jeden 5 000 000 eur. Ja už neviem koľko. 

Ja viem, že znalci na Slovensku majú pochybnú povesť, môžu si za to evidentne samy ale 

žiaľbohu ja nie som jak švajčiarsky nožík, že mám 26 funkcií a odborník som za všetko a ja sa 

v tomto prípade spolieham na znalcov a keď raz znalec povie, že cena je 175 eur adekvátna, tak 

on asi to zhodnotil, že prečo je adekvátna, je to asi pozemok, na ktorý sa nedá nejaký rodinný 

dom postavať alebo nedá sa iným spôsobom využiť, vlastne ho vie využiť iba ten dotyčný, čiže 

vo svojej podstate máme byť možno radi, že ten dotyčný ho chce kúpiť a vôbec neviem, kto to 

je, čo to je, nepoznám ten pozemok a nikdy som sa tam na tom nebol pozrieť a ja sa takto 

správam nielen na staromestskom zastupiteľstve ale na každom jednom zastupiteľstve, čiže ja 

budem hlasovať za ten pôvodný návrh, na to zvýšenie nebudem hlasovať, nechcem takýmto 

spôsobom ubližovať tým žiadateľom. Oni možno si iniciatívne sami a v prospech tejto mestskej 

časti snažia vysporiadať nejaký majetok, urobiť tam možno nejaké parkovacie miesto, čím 

dostaneme ďalšie autá z ulice a my im svojim spôsobom len hádžeme kolená pod nohy, čiže 

mne to je také na jednej strane nesympatické voči tým ľuďom a na druhej strane aj je to 

neodborné, lebo ja naozaj si neviem vycucať z prsta, že koľko je tá správna cena. Je to 350? 
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Neni to 330? Možno 380, neviem, ale keď raz znalec napísal pre mňa 175 euro, tak ja 

akceptujem 175 euro. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Osuský. 

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.: 

 Tu treba povedať, že tá kúpna cena 175 je najnižšia, respektíve primátor alebo mesto 

súhlasí s minimálne s touto cenou. Samozrejme, že sa dá povedať, že to využije on, už nech to 

využije akokoľvek ale pripomínam znova, že v takýto lokalitách pod garážou, ktorú niekto 

vlastní 40 rokov, 50, my mu predávame pozemok za cenu vyššiu, hoci na nej má svoju garáž 

a tak ďalej a zvyšujú sa tie ceny až smerom k 250, 300 eurám v ostatných časoch, takže v tomto 

zmysle sa mi cena za niečo, k čomu nemá on nijaký vzťah okrem toho, že to prakticky využije 

nezdá zas tak zničujúca v porovnaní so štvorcovými metrami za predaj garáží. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Muránsky. 

Poslanec Muránsky: 

Ja len chcem povedať, že to nie je vycucaná cena z prsta, o tejto cene rozhodla komisia 

pre nakladanie s majetkom len neviem, prečo tu zástupcovia nejak tej komisie sa nehlásia 

momentálne a je daná trošku prieskumom trhu, existujú nejaké ceny obvyklé v určitých 

lokalitách, je veľmi ľahko ich overiť, stačí si obvolať niekoľko realitiek, za čo vám podobný 

pozemok ponúkajú a získate pomerne presné údaje o cene, čo sa týka znaleckých posudkov, pri 

všetkej úcte k znalcom, my nemusíme predávať za znalecký posudok, my máme hájiť túto 

mestskú časť a všetkých jej občanov, aby nedochádzalo k nejakým únikom alebo 

nehospodárnemu rozpredávaniu majetku. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Vagač. 

Poslanec Ing. Vagač: 

Ja len doplním, že to, čo hovoril pán Osuský, že my musíme pôsobiť konzistentne, to je 

jedna vec a druhá vec, my máme byť ako správny hospodár a zodpovedáme za majetok tejto 

mestskej časti a nemôžeme k niekomu pristupovať tak a k druhému onak. To znamená, že toto 

nie je akože proti tým žiadateľom ale za tú obvyklú cenu, ktorá sa v tej lokalite pohybuje, čiže 

to iným predávame tak, tak nemôžme týmto povedať, no tak tu je napísaná minimálna. Na nás 

je ako hospodárime s majetkom tejto mestskej časti, takže preto ten návrh tých ľudí ja 

nepoznám a neviem, kto to je ale evidentne ten pozemok je obchodovateľný ďalej, takže 

nemôžme to dotovať alebo respektíve niekoho týmto spôsobom uprednostňovať. 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže sa už nikto nehlási, ukončujem diskusiu a ideme teraz hlasovať 

o pozmeňujúcom návrhu pána poslanca Vagača, čiže zmena bude len v cene za 350 euro na 

meter štvorcový. Poprosím prezentujme sa alebo poprosím návrhovú komisiu, aby teda 

prečítala tuto návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

No dostali sme už prečítaný jediný pozmeňujúci návrh, že navrhuje pán kolega Vagač 

zvýšiť cenu na 350 euro za kvadrátny meter. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 13 poslancov, proti nikto, zdržali sa 5, konštatujem, že... 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Toto je nadpolovičná, hej, takže bolo prijaté. To je iba o zmene, hej, a teraz ideme 

o celom, teraz sa o zmene. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Áno, teraz ideme hlasovať o celom materiáli s cenou za 350 eur, ako sme odhlasovali. 

Poprosím návrhovú komisiu. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Teda hlasujeme o návrhu ako bolo uvedené v materiáli s tým rozdielom, že cena sa 

upravuje na 350 euro za kvadrátny meter, celkovú sumu neviem, ale tú potom doplním. 

Niekto: 

30 100. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 



11 
 

30 100 euro a okrem toho v bode B konštatuje, že osobitný zreteľ spočíva v tom, že 

pozemok je kvôli svojmu umiestneniu, prístupu a malej výmere pre mestskú časť nevyužiteľný 

a žiadatelia sú vlastníkmi dvoch susedných pozemkov, parcelné čísla 3841/1 a 3841/27. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, teraz vlastne budeme hlasovať ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Poprosím prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 14 poslancov, proti nikto, zdržali sa 5, čiže teraz nebolo prijaté. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Áno, 3/5 zo všetkých, čiže musí byť 15 poslancov. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Však ten prešiel. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Nie, to už sme si minule vydiskutovali, že nie. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Tak, sme to minule mali tento problém. Dobre, čiže bod č. 2 neprešiel. Dobre, 

pokračujeme. Ďalším bodom je bod č. 3. 

 

3. Návrh na predaj pozemku parc. č. 4007/9 na ulici Prokopa Veľkého ako prípad 

hodný osobitného zreteľa 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 
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 Návrh na predaj pozemku parcela číslo 4007/9 na ulici Prokopa Veľkého ako prípad 

hodný osobitného zreteľa. Poprosím opäť pani magistru Malinovú. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Ďakujem veľmi pekne, predkladáme Návrh na predaj pozemku parcela číslo 4007/9 na 

ulici Prokopa Veľkého ako prípad hodný osobitného zreteľa. Ide o druh pozemku Ostatné 

plochy o celkovej výmere 18 metrov štvorcových. Žiadateľom je pán inžinier Ivan Ambros. 

V podstate ide o taký úzky, malý pruh pozemku, kde žiadateľ ho dlhodobo užíva v podstate pri 

vytýčení svojho vlastného susedného pozemku zistil, že žiadaný pozemok tvorí súčasť jeho 

záhrady, ktorá  je riadne oplotená, ním užívaná. Pokiaľ ide o vlastníka susedného pozemku, 

parcely číslo 3995/1, ten neprejavil záujem o kúpu a vyslovil aj súhlas, že teda nemá výhrady 

voči tomu, aby žiadateľ daný pozemok odkúpil. Tento materiál bol už predložený raz 

v miestnom zastupiteľstve, a to v decembri 2017, kde nezískal dostatočný počet hlasov. 

Žiadateľ si požiadal o prehodnotenie nesúhlasného stanoviska s tým, že môžem povedať, že aj 

komisia pre nakladanie s majetkom a financie sama dala podnet tento materiál opakovane 

prerokovať, nakoľko obdobný prípad na predchádzajúcom miestnom zastupiteľstve bol 

schválený, čiže odporučila nejak zjednotiť tento postup mestskej časti. Pokiaľ ide o cenu, tak 

cena je určená na 275 eur meter štvorcový, s cenou tentokrát  komisia nejakým spôsobom 

nehýbala aj z toho dôvodu, že ten predchádzajúci pozemok na Búdkovej ulici, ktorý ste mali na 

predchádzajúcom zastupiteľstve, sa predával za cenu 240 eur meter štvorcový. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu, faktická, pani poslankyňa Párnická. 

Poslankyňa Párnická: 

Chcela by som sa spýtať, že to je nejaký funkčný, to je ten požiarny chodník alebo je to 

už zarastené alebo zahradené? Lebo v tom geometrickom pláne to vyzerá ako hej, že je to 

vlastníctvo hlavného mesta ako keby to bolo prechodné, tak. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

V podstate funkčnosť ten pozemok nejakým spôsobom nemá, pokiaľ ide o tie okolité 

pozemky, tak každý z nich má prístup buď z ulice Prokopa Veľkého alebo z tej komunikácie 

Lesná s tým, že áno, tento pozemok pôvodne bol ako jednotná jedna celá parcela, bol rozdelený 

geometrickým plánom na 4007/7, 8 a 9. Tá ulica v podstate končí ako slepá, to znamená, ďalej 

sa tam ani nedostanete, takže nemá nejakú využiteľnosť. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Borguľa. 

Poslanec Ing. Borguľa: 
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Ja som len teda pani Párnickú chcel presne doplniť, lebo vyzerá, že teda to má byť asi 

nejaký chodník pôvodne plánovaný a teraz či to nie je problém, niekto či by sa nám z územného 

plánu nevyjadril, že či sme tu my nechceli budovať nejak chodník alebo niečo podobné a tým, 

že odpredáme tento jeden kus a tento jeden kus tak proste sa to stane celé nefunkčné, potom už 

navrhujem, aby sme v ďalších zastupiteľstvách odpredali a pokúsili sa rozkrájať celý ten 

chodník, lebo tým, že teraz odpredáme v jeho strede kus, tak už do budúcna je to pasé a je nám 

to úplne na nič tak keď už to vysporiadavame, tak nech to raz a navždy ako dobrý hospodár 

vysporiadame celé. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Stanovisko je v materiáli, treba si to prečítať, na konci materiálu máš stanovisko. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

V podstate územný plán nám dal stanovisko, je súčasťou materiálu, nemali výhrady 

k predaju pozemku. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Pán poslanec Holčík, diskusný príspevok.  

Poslanec PhDr. Holčík: 

Ja by som len chcel upozorniť, že tieto chodníčky boli pôvodne chodníky medzi 

vinohradmi a záhradami, potom sa elegantne volali požiarny chodníka ale žiadny požiar tam 

nemohol vzniknúť a nijaký požiarnik by sa na ten chodník nedostal, nijakou mechanizáciou, 

ani ničím. To je len fiktívny názov, že požiarny chodník, je to medzi záhradami. Naviac, tento 

chodník nikam nevedie a naviac, jeho časti sú už dnes tými záhradami oplotené, oni už dnes 

nie sú prechodné, iba z historického hľadiska na katastrálnom pláne sú zakreslené ako keby to 

bol prechodný chodník. Je to len tento prípad. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže sa už nikto nehlási, ukončujem diskusiu a poprosím návrhovú 

komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Nedostali sme nijaký pozmeňujúci návrh, takže budeme schvaľovať ako je napísané 

v uvedenom materiáli. Predaj tohto pozemku za cenu 6 120 euro s podmienkami, že kupujúci 

uhradí za užívanie pozemku čiastku zodpovedajúcu 15 euro za kvadrátny meter za rok a to 

spätne za dva roky a že kúpna cena bude zaplatená jednorazovo, do 30 dní od uzavretia kúpnej 

zmluvy a po B) miestne zastupiteľstvo konštatuje, že osobitný zreteľ spočíva v tom, že 

pozemok je kvôli svojmu umiestneniu, prístupu a malej výmere pre mestskú časť nevyužiteľný 

a žiadateľ je vlastníkom susedného pozemku, parcelné číslo 3992/2. 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 18 poslancov, proti nikto, zdržal sa 1 poslanec, nehlasoval nik, čiže uznesenie boli 

prijaté, ďakujem pekne. Bod č. 4. 

 

4. Návrh na zmenu uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto č. 26/2018 časť A., bod 1. z 20.3.2018, ktorým bol schválený predaj 

pozemkov parc. č. 2491/1, 2492/8, 2492/9 na Drotárskej ceste 7 ako prípad hodný 

osobitného zreteľa 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na zmenu uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto číslo 26 z roku 2018 časť A., bod 1. z 20.03.2018, ktorým bol schválený predaj 

pozemkov parcela číslo 2491/1, 2492/8, 2492/9 na Drotárskej ceste 7 ako prípad hodný 

osobitného zreteľa. Poprosila by som pani Malinovú o úvodné slovo. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Ďakujem veľmi pekne, ja len stručne. V marci 2018 ste prijali uznesenie číslo 26/2018, 

ktorým bol schválený predaj pozemkov uvedených v návrhu uznesenia, kde na Drotárskej ceste 

číslo 7 do vlastníctva vlastníkov bytov a nebytových priestorov bytového domu Drotárska cesta 

číslo 7. V podstate ide o úpravu len administratívnu úpravu uznesenia, nesprávne bol uvedený 

nadobúdací podiel v dvoch prípadoch, v prípadoch pána Kontroša Petra a pani Synakovej Dane 

ako budúcich nadobúdateľov. Keďže nešlo o manželov ale ide o iný príbuzenský vzťah, čiže 

ide o prevod do podielového spoluvlastníctva, takže ten podiel sa tam mení a rovnako aj 

v prípade pána Hricáka Vasila a pani Jarmile Hricákovej ide o matku a syna, čiže rovnako  

nejde o bezpodielového spoluvlastníctvo manželov ale o podielové spoluvlastníctvo. Nič iné sa 

v uznesení nemení, keďže bolo uznesenie prijaté ako prípad hodný osobitného zreteľa, aj táto 

zmena sa hlasuje a prijíma ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 
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Ďakujem pekne, čiže skutočne ide iba o administratívnu úpravu, sú tu aj zástupcovia 

z Drotárskej 7 ale myslím si, že neni potrebné, aby vystúpili k tomuto bodu, čiže ide iba o takúto 

úpravu. Ďakujem pekne, poprosila by som návrhovú komisiu o prečítanie návrhu, ukončujem 

diskusiu a návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Komisia nedostala nijaký pozmeňujúci návrh, preto budeme hlasovať o texte, ako bol 

uvedený v materiáli s tým, že v ostatnej časti ostáva toto uznesenie nezmenené. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem, za 19 poslancov, čiže uznesenie boli prijaté, ďakujem pekne. Bod č. 5. 

 

5. Návrh na predaj podielu o veľkosti 2/8 na pozemkoch parc. č. 4560 a parc. č. 4561 

na Šafránovej 7 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na predaj podielu o veľkosti 2/8 na pozemkoch parcela číslo 4560 a parcela číslo 

4561 na Šafránovej ulici číslo 7. Poprosím o úvodné slovo pani magistru Malinovú. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Ďakujem veľmi pekne, predkladáme Návrh na predaj spoluvlastníckeho podielu 

o veľkosti 2/8, ktoré je vo vlastníctve hlavného mesta zverený do správy mestskej časti, 

konkrétne ide o spoluvlastnícky podiel vo veľkosti 2/8 na pozemku 4560, druh pozemku 

zastavané plochy a nádvoria o celkove výmere 55 metrov štvorcových a parcela číslo 4561, 

druh pozemku záhrady o celkovej výmere 588 metrov štvorcových. Žiadateľom o kúpu je jeden 

zo spoluvlastníkov, a to konkrétne pani Anna Matyšková. Tieto dva pozemky sú 

v spoluvlastníckom podiele, kde teda ako som už povedala, hlavné mesto má spoluvlastnícky 

podiel 2/8, pani Anna Matyšková 3/8, pán Michal Matyšek 2/8 a Mária Svetoňová 1/8. Ostatní 

spoluvlastníci poskytli úradne overený písomný súhlas s predajom spoluvlastníckeho podielu 

vo vlastníctve hlavného mesta v prospech pani Anny Matyškovej. Materiál bol prerokovaný aj 

na komisii pre nakladanie s majetkom a financie. Odporučila predaj pozemku s tým, že opäť 
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uvádzam, že aj v tomto prípade komisia odporučila navýšiť kúpnu cenu na cenu 350 eur meter 

štvorcový. Miestna rada taktiež odporučila materiál prerokovať na miestnom zastupiteľstve ale 

navýšenie ceny nepodporila. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Poprosím pána poslanca Vagača. 

Poslanec Ing. Vagač: 

Opätovne by som teda dal návrh na zvýšenie ceny na tých 350 eur. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne. Pán poslanec Borguľa. 

Poslanec Ing. Borguľa: 

Ja len aby to bolo zrejmé opätovne poviem, že ja si netrúfam nahrádzať znalca, preto ja 

budem hlasovať za tú pôvodnú cenu a za tú navýšenú hlasovať nebudem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, pani poslankyňa Oráčová. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

Ďakujem. Ja by som sa chcela opýtať, ako je možné, že desať rokov prichádzala úhrada 

za nájom na miestny úrad napriek tomu, že desať rokov tá  nájomná zmluva nebola platná, 

keďže ten nájomca zomrel. To by ma zaujímalo. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem. Pani Malinová, vieme odpovedať? 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Tak tam máte uvedené, že ten pán inžinier Jozef Matyšek zomrel dňa 18.09.2008, o čom 

sme však my neboli informovaní a platby prichádzali, takže my sme nejakým spôsobom 

nevedeli, kto ich uhrádza ale nemali sme informáciu o tom, že dotyčný zomrel. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Keď to nenahlásia, tak je to problém, hej. Ďakujem pekne, keďže sa už nikto nehlási, 

ukončujem diskusiu k tomuto bodu a poprosím návrhovú komisiu najprv o zmene návrhu. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Dostali sme iba jeden návrh na zmenu sumy, ktorá by sa mala požadovať za jeden 

kvadrátny meter, a to je od kolegu Vagača, navrhuje zvýšenie na 350 euro za jeden meter 

štvorcový. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne. Prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 13 poslancov, proti nik, zdržali sa 6, nehlasoval nikto, čiže opäť ide o cenu, kedy to 

prešlo, čiže cenu sme odsúhlasili, 350 euro a teraz by som poprosila návrhovú komisiu o celom 

návrhu so zmenenou cenou a túto máme aj cenu. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Budeme hlasovať o texte tak, ako bol uvedený v pôvodnom materiáli s tým, že cena sa 

mení na 350 euro za jeden meter štvorcový, čo je vo výslednej sume 56 262,50. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem, za 16 poslancov, proti nik, zdržali sa 3, nehlasoval nik, čiže uznesenie bolo 

prijaté za cenu 350 euro. Ďakujem. Bod č. 6. 

 

6. Návrh na schválenie zámeru, spôsobu a podmienok obchodnej verejnej súťaže na 

prevod vlastníctva premiestniteľného sanitárneho kontajnera 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na schválenie zámeru, spôsobu a podmienok obchodnej verejnej súťaže na 

prevod vlastníctva premiestniteľného sanitárneho kontajnera. Poprosím o úvodné slovo pani 

magistru Malinovú.  

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Ďakujem veľmi pekne, ja len v skratke teda máme záujem realizovať prevod vlastníctva 

premiestniteľného sanitárneho kontajnera, ktorý kedysi stál na Šafárikovom námestí s tým, že 

vyvolávacia cena je 15 431,50 eur, čo je (nezrozumiteľné) veci. Komisia pre nakladanie 

s majetkom a financie odporučila materiál posunúť na rokovanie miestneho zastupiteľstva 

a rovnako aj miestna rada. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 
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Ďakujem pekne, otváram diskusiu, pani poslankyňa Oráčová. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

Ďakujem, ja by som sa chcela opýtať a navrhnúť, aby sme tento kontajner ponúkli 

magistrátu, ktorý mohol tento kontajner umiestniť niekde v blízkosti Slavína, pretože 

opakovane sa tam sťažujú obyvatelia, že tam chodí veľmi veľa turistov, veľmi veľa autobusov, 

nie je tam jediná toaleta na Slavíne. Tí turisti sú niekedy nútení chodiť do kríkov, je to absolútne 

dehonestujúce, aby Slavín, takýto pamätník vlastne pohrebné miesto bolo bez jedinej verejnej 

toalety. Preto si myslím, že je to urýchlené rozhodnutie ponúkať to do verejného obchodnej 

súťaže, keď naozaj v Starom Meste máme miesta bez verejných toaliet, takže dávam to na 

zváženie. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Holčík. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

Ďakujem. Ja si neviem dosť dobre predstaviť v areáli Slavína postaviť takýto kontajner, 

to je jedna vec, lebo tam na to nie je nikde priestor. Druhá vec ale je, že takisto si môže magistrát 

v rámci tejto verejnej súťaže sa môže prihlásiť a môžeme mu to potom dať. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, áno, tiež súhlasím. Je to veľký kontajner, si myslím na Slavín a určite 

magistrát má predsa spoluprácu (nezrozumiteľné) tak určite keby potrebovať, tak bude to riešiť 

touto formou. Dobre, poprosím pána poslanca Vagača o príspevok. 

Poslanec Ing. Vagač: 

Ja si osobne myslím, že by sme nemali predávať tento kontajner, to je veľmi praktická 

záležitosť práve na používanie by som povedal operatívne používanie, ak sa niekde koná takáto 

akcia alebo ako hovorila poslankyňa Oráčová, lebo tam napríklad ten pozemok oproti Slavínu 

tam veľa toho (nezrozumiteľné) tam proste je trávnatý pozemok, kde by sa to mohlo neviem, 

že či máme pokryté aj iné veľké verejné plochy, kde sa to dá použiť, kde tie takéto, toto je 

veľmi praktická vec, aby dočasne sanovala mestská časť takúto potrebu, keď ju proste nemáme. 

Keď sme to už raz kúpili a máme to v majetku, skôr sa bavme o tom, že kde sú tie potreby tak, 

ako hovorí pani Oráčová, kde sú tie potreby a tam dočasne umiestňujme, aby sa mesto 

nešpinilo, aby sme pokryli to, čo dnes nerobíme kamennými záchodmi. Takže nerozumiem, 

prečo by sme sa mali tohto zbaviť, žeby nám to malo zaťažovať, práve prakticky to skôr 

využime. A vôbec som netušil, že mestská časť takúto vec má a skôr sme sa mali na našej 

komisiu územného plánu a životného prostredia baviť o tom, že ak máme takýto kontajner, že 

kde sú tie potreby, áno a máme kopec miest, kde to ľudia sú nútení robiť kade tade a znečisťujú 
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mesto, čiže zásadne nesúhlasím, aby sme sa zbavili tohto majetku a ešte predpokladať, že či to 

kúpi magistrát alebo nie tak to je úplná fantazmagória, lebo oni majú dosť iných problémov 

s bicyklovými stojiskami, ak ste si všimli, že montujú s demontujú počas noci ale čiže vôbec 

toto sa predá niekomu a naša mestská časť takúto vec potrebuje a snažme sa ju aktívne využívať 

a nie ju predávať. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ja len chcem upozorniť, že tento kontajner musí byť napojený na elektrickú energiu, 

musí byť napojený na vodu, čiže na tieto siete, nie je to jednoduché, my sme zvažovali, kde by 

sa to mohlo umiestniť nenašli sme taký priestor, ktorý spĺňa aj tieto technické parametre. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ale na cintorín, veď k tomu sa musia vyjadriť aj pamiatkari, veď to nie je taký kontajner, 

ktorý by spĺňal podmienky. Dobre čiže. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Tam sú wécka. Poprosím faktickou pán poslanec Muránsky. 

Poslanec Muránsky: 

... väčšinu toho, čo som chcel povedať, povedala pani vicestarostka. Každopádne toto 

je kontajner, ktorý na takéto presúvanie nie je vhodný, ja som mal inak ten istý názor pôvodne 

ale bolo mi vysvetlené teda, že musí byť pripojený pevne na odpad a na nie je to ten 

(nezrozumiteľné) alebo také niečo, že čo sa dá ľahko prenášať a tým pádom na to povolenie 

potrebujeme ako na stavbu zakaždým, takže by bolo ťažké vybaviť povolenie raz tam raz tam 

raz tam. Takže preto. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Presne tak. Ďakujem pekne, pani poslankyňa Ležovičová, faktická. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

Ďakujem, ja sa len chcem spýtať, kde bol doteraz umiestnený? 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 

Na Šafárikovom námestí a dnes je uložený na Kýčerského v TSSM ... 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Na Žilinskej. 

Mgr. Malinová, vedúca referátu majetkového: 
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... priestoroch. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

Ale len uložený? 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Áno. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

Nefunkčný? 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Nie. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

A bol na Šafárikovom, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže už sa nikto nehlási do diskusie, ukončujem diskusiu a poprosila 

by som návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec Ing. Vagač: 

Takže návrh na schválenie zámeru, spôsobu a podmienok obchodnej verejnej súťaže na 

prevod vlastníctva premiestnenia sanitárneho kontajnera uznesenie číslo 77/2018. Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto schvaľuje tak bod 1, bod 2 ako máte 

uvedené v materiáli. Bod 3, 4, 5, 6 až po 9. Takže nebudem to čítať, máte to v materiáli. 

Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 13 poslancov, proti 2, zdržali sa 5, nehlasoval nik, čiže uznesenie bolo prijaté. 

Ďakujem pekne. Bod č. 7. 
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7. Návrh na zmenu názvu časti Vajanského nábrežia na Námestie T. G. Masaryka 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na zmenu názvu časti Vajanského nábrežia na Námestie Tomáša Garriguea 

Masaryka. Ide o poslanecký návrh, o úvodné slovo by som poprosila buď pána poslanca 

Osuského alebo Dostála. Pán poslanec Osuský, nech sa páči. 

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.: 

Vážené zastupiteľstvo, dovoľujeme si predložiť desiati poslanci a starosta mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto tento návrh. Priestor, o ktorý ide, je miestom, ku ktorému sa viaže 

československá štátnosť, ako vieme, už v časoch totality tam stál pamätník československej 

štátnosti, ktorý bol miestom, kde sa v deň vzniku Československej republiky stretávali tí, 

ktorým Československá republika niečo i po rozchode Českej a Slovenskej republiky niečo 

hovorila. I pred ôsmimi rokmi bola zavŕšená iniciatíva niektorých z nás a pána poslanca Petreka 

a po odchode pilónu a leva, ktorý dnes stojí nad generálom Štefánikom na nábreží Dunaja, sa 

na toto miesto dostala socha Tomáša Garriguea Masaryka, na ktorú nás upozorniť ten, ktorý vie 

o Bratislave najviac, Štefan Holčík, a tým pádom po dá sa povedať vyhotovení počasiu 

vzdornej kópie sa vlastne neprerušene zachovala tradícia námestia alebo priestoru, ktorý 

pripomína československú štátnosť. V tomto roku sa bude sláviť sté výročie vzniku 

Československej republiky a považovali sme za primerané, aby Bratislava mala miesto, ktoré 

nesie meno prezidenta osloboditeľa Tomáša Garriguea Masaryka.  

Samozrejme, že sme boli vedení pri úvahách nielen tým, akú tradícia má ten priestor 

pred Národným múzeom ale i faktom, že je nie niekedy málo populárne zasahovať občanom 

do takej veci ako je občiansky preukaz zmenou adresy. Tento priestor má tú dobrú vlastnosť, 

že na ňom nikomu nezmeníme adresu, pretože jediný, kto tam bude bývať je Slovenské národné 

múzeum, prípadne Osobné prístavisko, ak sa neprestavia a nebude mať vchod na Fajnorovom 

nábreží a tým pádom nepostihuje táto zmena nijakého občana. Ten priestor je dobrý i do konca 

z hľadiska kontinuity, pretože Tomáš Garrique Masaryk pred Slovenským národným múzeom, 

ktoré bolo postavené Poľnohospodárske či Hospodárske múzeum v rokoch, keď bol 

prezidentom našej republiky a potom sa tá budova stala dá sa povedať prvým ústredným bodom 

Slovenského národného múzea sa vlastne pripomína i fakt, že to múzeum sa viaže a jeho vznik 

tej budovy k prvej Československej republike, ktorú viac než ktokoľvek iný reprezentoval 

Tomáš Garrigue Masaryk.  

Predpokladám, že by nemal byť tento návrh nijako kontraverzný, Masarykovu ulicu 

majú v Prešovu, Štefánikovu v Prahe, Štefánikova socha stojí od pádu totality opäť pri 
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hvezdárni na Petříne celkom primerane, keďže pôvodne povolanie Štefánika bol vlastne 

astronóm, takže si myslím, že splácame dlh a završujeme niečo, čo začalo po páde totality, čo 

sa zhmotnilo do sochy Tomáša Masaryka na tomto námestí a budem vďačný, milí kolegovia, 

keď tento návrh podporíte. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu, pán poslanec Dostál. 

Poslanec Mgr. Dostál: 

Ďakujem, rád by som sa vyjadril ako jeden zo spolupredkladateľov a spracovateľ toho 

materiálu, chcel by som pripomenúť, že snahy o to, aby v Bratislave, hlavnom meste Slovenskej 

republiky bolo nejaké verejné priestranstvo pomenované po zakladateľovi Československej 

republiky nie sú úplne čerstvé, už v minulosti bola snaha, aby sa buď niektorá ulica alebo 

niektoré nábrežie alebo námestie pomenovali po Masarykovi, tu by som spomenul snahy, ktoré 

boli, aby sa Nábrežie armádneho generála Ludvíka Svobodu pomenovalo po inom 

Československom prezidentovi a teda nahradiť pomenovanie po prezidentovi Československej 

socialistickej republiky, ktorý sa stal síce prezidentom v roku 1968 ale bol prezidentom aj 

v období normalizácie a bol predstaviteľom normalizačného režimu, napriek tomu ešte stále 

Nábrežie Ludvíka Svobodu máme v Bratislave a aby bolo pomenované po Tomášovi 

Garrigueovi Masarykovi, zakladateľovi Československej republiky spolu s Eduardom 

Benešom a Milanom Rastislavom Štefánikom, zakladateľovi republiky, ktorej demokratická 

tradícia ešte stále môže byť inšpiratívna a zdrojom občianskeho sebavedomia a národnej hrdosti 

pre všetkých ľudí žijúcich na území Slovenskej republiky a teda aj niečo, na čo by demokratická 

Slovenská republika mala nadväzovať viac, ako na totalitné obdobia svojej minulosti. A vtedy 

bola myslím aj nejaká petícia, aby sa nábrežie premenovalo ale neskončilo to úspechom a najmä 

z dôvodu, ako už spomínal aj Peter Osuský, že sú tam aj bytové domy a ľudia by museli meniť 

občianske preukazy, čo teda vyvolalo aj negatívne reakcie, boli v minulosti snahy pomenovať 

aj túto časť Vajanského nábrežia na Námestie Tomáša Garriguea Masaryka teda nie 

premenovať celý priestor ale vyčleniť jeho časť a práve tú jeho časť, ktorá je spojená 

s československou tradíciou, s československou históriou a je tam dlhodobo pamätník 

československej štátnosti, najprv v podobe leva, potom v podobe sochy Tomáša Garriguea 

Masaryka. 

A my nemáme kompetenciu definitívne rozhodnúť o tom, že sa to námestie premenuje. 

My ako mestská časť máme právo tento proces iniciovať a bude potom sa musieť k nemu 

vyjadriť a bude ho musieť schváliť prostredníctvom všeobecne záväzného nariadenia aj 

mestské zastupiteľstvo, takže by som vás chcel podporiť alebo požiadať o podporu tohto 
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návrhu, aby to mohlo aspoň začať, pretože máme tu tento rok sté výročie vzniku 

Československej republiky a už je najvyšší čas, aby aj v Bratislave bolo námestie Tomáša 

Garriguea Masaryka. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, pán poslanec Holčík, diskusný príspevok. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

Ďakujem pekne, musím povedať, že veľkým pozitívom tohto návrhu je to, že my nič 

nepremenovávame ale len označujeme jeden verejný priestor, ktorý doteraz nebol nijakým 

menom označený ako námestie a dávame mu, navrhujeme mu dať mu meno Masarykovo. Keď 

sa tento návrh tu objaviť pred rokmi po prvý raz, tak išli o to, že zrušiť časť Vajanského nábrežia 

a tú časť pomenovať Masarykovým nábrežím či námestím, proti čomu som vtedy aj bod, treba 

si totiž uvedomiť, že Vajanského nábrežie nie je žiadne nábrežie. Ono bolo nábrežím, kým 

postavili budovu priemyslovky, vládnej budovy, kde je teraz Filozofická fakulta a múzea. 

Predtým to naozaj bolo nábrežie ale dnes je to ulica, ktorá prebieha poza budovy ale napriek 

tomu ju voláme nábrežie. To hovorím preto, lebo keď pomenujeme tento priestor námestím 

Masarykovým, ani Slovenské národné múzeum si nemusí meniť adresu, lebo Slovenské 

národné múzeum má adresu Fajnorovo nábrežie. Fajnorovo nábrežie je paralelné s ulicou 

Vajanského nábrežie. Čiže nijaký problém tu nevzniká a naozaj si myslím, že je veľmi vhodné, 

aby sa tento priestor, aj keď je pomerne malý, ale je celkom zaujímavý pomenoval menom 

Masarykovym a ulica, ktorá sa volá Vajanského nábrežie bude prebiehať ďalej po jeho severnej 

strane, čo nie je nijaký problém, rovnaký prípad máme na Šafárikovom námestí, kde Štúrova 

ulica prebieha hotel bývalý Krym je vlastne na Štúrovej ulici, aj keď v skutočnosti je na tom 

námestí. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže sa už nikto nehlási do diskusie, ukončujem diskusiu a poprosím 

návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Neprišli žiadne pozmeňovacie návrhy a preto navrhujeme, ako je napísané: Miestne 

zastupiteľstvo mestskej časti Staré Mesto schvaľuje A) návrh na zmenu názvu časti Vajanského 

nábrežie ale toto práve nie je celkom pravda, nejde o časť Vajanského nábrežia ale môžeme to 

tu ponechať na Námestie T.G. Masaryka. Návrh sa týka popisného čísla 2 ako aj priestoru okolo 

pamätníka socha Masaryka presne vymedzenie časti Vajanského nábrežia, ktorého sa návrh 

týka je znázornené v situačnom pláne, ktoré tvorí prílohu tohto návrhu a po B) predkladá 
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Mestskému zastupiteľstvu hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy návrh na zmenu 

názvu časti Vajanského nábrežia a Námestie T. G. Masaryka. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem. Za 19, proti nik, nikto sa nezdržal, 1 nehlasoval, konštatujem, že uznesenie 

bolo prijaté. Poprosím ďalší bod, bod č. 8. 

 

8. Návrh Zásad poskytovania jednorazového finančného príspevku pri nástupe 

dieťaťa na povinnú školskú dochádzku 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh Zásad poskytovania jednorazového finančného príspevku pri nástupe dieťaťa na 

povinnú školskú dochádzku. Poprosím o úvodné slovo pána doktora Ležoviča. 

RNDr. Ležovič, PhD., MPH, vedúci oddelenia sociálnych vecí: 

Ďakujem za slovo, vážené páni poslankyne, vážení poslanci, dovoľte, aby som vám 

v krátkosti predložil návrh zásad. Mestská časť Bratislava-Staré Mesto má záujem poskytnúť 

rodinám príspevok na zvýšené výdavky spojené so zabezpečením nevyhnutných materiálnych 

potrieb dieťaťa pri prvom nástupe do školy. Predložený návrh zásad má ambíciu popri komunite 

seniorov či obyvateľov v núdzi, vyjadriť podporu a dôležitosť ďalšej staromestskej komunite 

a to rodinám s deťmi. Aby boli finančné prostriedky rozpočtu mestskej časti využité 

hospodárne a účelné, odmeňuje sa poskytnutie príspevku doložením útočných dokladov, na aký 

účel boli vlastne finančné prostriedky použité.  

V školskom roku 2018 2019 by malo na povinnú školskú dochádzku nastúpiť tristo detí 

s trvalým pobytom v mestskej časti Bratislava-Staré Mesto. Čo sa týka nákladov na príspevok, 

tieto sú finančné kryté v rozpočte mestskej časti. Predkladané zásady prešli alebo boli 

odporúčané sociálnou komisiou, takisto finančnou komisiou, kde boli pripomienky, ktoré už 

boli predkladateľom akceptované, schválené a vlastne zapracované už v tomto materiáli, takže 

na základe toho finančná komisia odporúča tiež tento materiál s týmito pripomienkami a taktiež 

kultúrna komisia odporúča schváliť tento materiál na zastupiteľstve. V krátkosti všetko. 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Vagač. 

Poslanec Ing. Vagač: 

Dobrý deň. Ja by som len toľko chcel povedať, že tak, ako som aj pri tých iných 

príspevkoch. Ja som za ale nie týmto spôsobom. Ja si myslím, že takéto príspevky by sa nemali 

dávať plošne a všetkým, aj tým, ktorí nemajú takú ťažkú sociálnu situáciu alebo majú alebo na 

druhej strane sú tí, ktorí majú takú sociálnu situáciu, ktorú potrebujú nie 50 ale 150 eur a takéto 

plošné rozdávanie sa mi zdá veľmi neadresné, v niektorých prípadoch úplne zbytočné, čiže ja 

teda nemôžem zahlasovať za takýto materiál, ktorí proste nerozlišuje medzi hruškami, jablkami 

ale proste všetkých do jednej kopy a ono to potom trošku hraničí s takým zvláštnym ako 

narábaním financií v tejto mestskej časti, že však všetci 50 eur, niekto to síce nepotrebuje ale si 

to vybaví a niekto by naozaj potreboval ďaleko viac, čiže myslím si, že toto nie je adresné 

hospodárenie a sú tu určite rodiny, ktoré potrebujú viac a pýtam sa, že prečo rodiny, ktoré to 

nepotrebujú dostanú a či je to také ťažké ako aj pri tom narodení tých 100 eur aj tuto 50 takto 

rozdávať, čo nás zaťažuje v rozpočte dosť veľkými peniazmi, však tých 100 eur, čo sme 

rozdelili, to je 28 000 eur sme minulý rok rozdali, tu toto vychádza na minimálne 15 000 eur, 

to sú už akože slušné akože kopy penez a myslím si, že by mali akože slúžiť adresne, čiže ja 

nebudem hlasovať za takto pripravený materiál z tohto dôvodu, nie pretože by som nechcel 

dopriať ale pretože chcem dopriať viac a tým, ktorí to potrebujú, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pani poslankyňa Ležovičová. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

Ďakujem, po komunikácii so sociálnym oddelením každý, kto potrebuje akúkoľvek 

podporu, dostáva jednorazový príspevok, ide to cez komisiu, myslím si, že tieto skupiny 

sociálne slabých a slabších sú ošetrené. Tento príspevok je práve dosť adresný, lebo tak ako 

sme mali 520 detí narodených, z toho len 280 si vyčerpalo a malo potrebu tú stovku požiadať. 

To znamená, že tým dotyčným tá stovka pomohla a tomu zbytku nestálo za to, aby vybavoval 

papiere. Presne toto isté, nedostane 50 eurovku na ruku, donesie potvrdenie čo kúpil, čo nakúpil, 

ja si myslím, že v každej rodine, aj v strednej vrstve sa príspevok na prváka určite zíde, tie 

výdavky sú určite oveľa väčšie. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Vagač. 

Poslanec Ing. Vagač: 
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... zareagujem na to, čo ste teraz hovorili, hovoríte, že to bolo adresné, lebo len 280 detí 

si to ale máme my prehľad, že kto? Iba tí, ktorým sa to chcelo vybavovať ale to nehovorí o tom, 

že či si to vybavovali tí, ktorí to potrebovali, ale ktorí proste si povedali, no tak za tú stovku mi 

to stojí ísť na ten úrad, čiže to neni... 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Poslanec Ing. Vagač: 

Alebo o tom možno nevedeli alebo nemali čas a tak ďalej a tak ďalej a tam sme to ešte 

ako predĺžili, aby to bolo nie polrok ale rok, aby dostatočne mohli... 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Poslanec Ing. Vagač: 

Jasné, ale možná že sú aj takí, ktorí to nepotrebujú, lebo sú zo strednej sociálne vrstvy 

a si to vybavia, lebo majú takú vlastnosť, že keď dávajú, tak ber, no tak. Čiže zase nepostihuje 

to adresne, ja len reagujem fakticky na to slovo adresne. Nemáme tú spätnú väzbu, že kto sú tí 

žiadatelia. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Poslanec Ing. Vagač: 

Nie. Tí, čo prišli, áno, tí, čo prišli. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, pani poslankyňa Oráčová. Diskusný príspevok. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

Ďakujem, ja chcem tento materiál pochváliť, i keď uznávam argumenty kolegu Matej 

Vagača ale presne si myslím, že ten, ktorí to potrebuje, si dá tu námahu a príde s tým ofoteným 

bločkom a ten, ktorí to nepotrebuje, jednoducho nepríde. A myslím si, že je to celkom dobre 

propagované na našej webstránke, pozerala som si aj ten príspevok pri narodení dieťaťa a verím 

tomu, že tým ľuďom to pomôže, ak nepomôže, aspoň poteší, pretože naozaj nástup do školy je 

veľký míľnik v celej rodine dieťaťa a slávia to vlastne celá rodina to slávi, takže naozaj 

príspevok na aktovku alebo na električenku ja veľmi chválim. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne. Ešte poprosím pán doktor Ležovič chce na záver povedať. 

RNDr. Ležovič, PhD., MPH, vedúci oddelenia sociálnych vecí: 
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Ja by som ešte dodal. Čo sa týka sociálnych slabších rodín, oni majú ďalšie príspevky, 

tam sú mesačné príspevky, ktoré dostávajú jak na vzdelávania, aj na príspevok na stravu, takže 

sociálne slabšie skupiny sú ďalej ošetrené a oni si tiež musia žiadať tú dávku, inak ju tiež 

nedostanú, tak ako my nepočítame, že všetkých 300 rodín si požiada, to je proste číslo, ktoré 

máme aktuálne zistené ale tiež nepredpokladáme, ako už bolo spomenuté pri ostatných 

dávkach, že si všetci požiadajú, naozaj tam reálne si požiada naozaj ten, kto má záujem a ešte 

si aj zistí, že má takúto možnosť a že potrebuje a ten, kto potrebuje, tak ten si aj hľadá, zisťuje 

na čo všetko má nárok. Preto my ani neočakávame, že bude v plnom počte splnené a naozaj tie 

sociálne slabšie ešte, ktoré sú, tie sú ďalšími spôsobmi ošetrené a majú ešte viac väčšie 

príspevky ako je len tento jednorazový príspevok. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, čiže diskusiu sme ukončili, poprosím návrhovú komisiu o návrh 

uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Návrhová komisia nedostala žiadne pozmeňujúci návrhy, preto budeme hlasovať 

o uznesení, ako bolo uvedené, Miestne zastupiteľstve mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

schvaľuje Zásady poskytovania jednorazového finančného príspevku pri nástupe dieťaťa na 

povinnú školskú dochádzku s účinnosťou od 01. septembra 2018. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem, za 14 poslancov, proti 1, zdrali sa 5, nehlasoval nik, čiže uznesenie bolo 

prijaté. Poprosím bod č. 9. 

 

9. Návrh Aktualizácie č. 1 Komunitného plánu sociálnych služieb mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto 2017-2021 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh aktualizácie číslo 1 Komunitného plánu sociálnych služieb mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto, roky 2017 až 21. Poprosím o úvodné slovo pána doktora Ležoviča. 
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RNDr. Ležovič, PhD., MPH, vedúci oddelenia sociálnych vecí: 

Ďakujem za slovo. Pred zastupiteľstvom vám bol na stôl rozdané aktuálne znenie 

materiálu, o ktorom budete hlasovať a teda o ktorom budeme rokovať. Jedná sa o to, že 

materiál, ktorý vám bol daný na stôl pred zastupiteľstvom bol ešte dopracovaný o pripomienky 

sociálnej komisie, ktoré boli schválené uznesením za sociálnej komisii, a to sa jedná v bode 5, 

kde počet klientov 42 ostáva zachovaný a žiadali tam formálne upraviť znenie vety, kde ešte 

chceli a žiadali doplniť, že: Výdavky na výstavbu nového zariadenia sú kryté rozpočtom vo 

výške, ktorá tam bola uvedená. Táto aktualizácia komunitného plánu nám vyplýva z novely 

zákona 448/2008, ktorá nadobudla účinnosť prvým januárom a kde nám ukladá mestám 

a obciam do, v zákone je dátum 31. júna, avšak tento dátum neexistuje, takže máme za to, že je 

to 30. jún. Do tohto dátumu treba na základe novely a nových vecí aktualizovať tento 

komunitný plán a na základe tohto predkladáme vlastne aktualizáciu komunitného plánu, ktorá 

bude následne zapracovaná do už platného komunitného plánu a zase podľa zákona predložená 

už aktualizácia vyššiemu územnému celku. V krátkosti všetko. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu, faktická, pán poslanec Ziegler. 

Poslanec Ing. Ziegler: 

Ja sa chcem len spýtať k tomu krytiu v rozpočte, lebo síce v rozpočte to máme napísané 

ale teda malo to byť ak sa dobre pamätám tú diskusiu kryté z predaja budovy Novej scény a toto 

sa zatiaľ neudialo, možno to mení úplne v tejto chvíli hej že na teba otázka ale možno sa budeme 

potom k tomu pýtať ale nie som si teraz úplne istý, že či to máme aj naozaj reálne kryté, možno 

papierovo to máme. Otázka, či to naozaj máme reálne v tom rozpočte kryté, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne. 

RNDr. Ležovič, PhD., MPH, vedúci oddelenia sociálnych vecí: 

Na toto ja teda neviem zodpovedať, ja len vychádzam z toho, čo je schválené 

zastupiteľstvom a toto je novela zákona nám teda ukladá, že niektoré veci mali by byť aj 

finančne teda tam napísané, preto sme to doplnili do tej aktualizácia a preto to v takomto znení 

predkladáme. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pani poslankyňa Satinská. 

Poslankyňa MUDr. Satinská: 

Ďakujem za slovo, ja chcem povedať pánovi kolegovi Zieglerovi, že my sme to pred 

neviem myslím, že nie na minulom ale možno na predminulom alebo ešte vzdialenejšom 
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schvaľovali zmenu rozpočtu práve z tohto dôvodu a vtedy pán starosta povedal, že je potrebné 

schváliť tú zmenu rozpočtu tak, aby sme tie kapitálové či jaké sú to výdavky alebo teda úprimne 

sa priznám, že to nie je moja parketa ekonomika ale uistil nás o tom, že teraz máme kryté takto, 

lebo sme presunuli nejaké prostriedky tak, aby bola tá potrebná suma v rozpočte na tú výstavbu 

a že v prípade, že sa tá Nová scéna predá, tak sa zase tie peniaze ako keby vrátia na tie pôvodné 

účely a peniaze poplynú z toho predaja akože na tú stavbu, takže máme to kryté naozaj, lebo 

sme schvaľovali zmenu rozpočtu. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, faktická, pán poslanec Ziegler. 

Poslanec Ing. Ziegler: 

.... bolo to vo februári, ak sa dobre pamätám a tam padol práve termín marec alebo apríl, 

ja si myslím, že mal som vtedy takú celkom energickú diskusiu s pánom starostom ohľadom 

toho teraz ja mám len zase zákulisné, ja neviem, či to tak je, či to reálne nepadlo, ja viem, že 

máme to možno čiastkovo kryté v tom, že na nejaké práce, ktoré idú ale reálne otázka, či máme 

potom ak sa dá budova nebude predávať ďalšie ja neviem 2,2 milióna k tomu hej neviem, podľa 

mňa ich reálne nemáme a možno to neni úplne téma to k tomu, ja som len reagoval na to, čo 

bolo povedané, to máme to kryté rozpočte, možno sa viacej budeme k tomu rozprávať. My sme 

vtedy práve upozorňovali na to, že či je ok dávať to do rozpočtu, keď ešte nemáme k tomu 

žiadnu zmluvu podpísanú ohľadom toho predaja, prišlo nám to v tej chvíli trošku také zvláštne, 

takže ja som sám veľmi zvedavý, že ako sa to tu bude vyvíjať, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže sa už do diskusie nikto nehlási, ukončujem diskusiu a poprosím 

návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Návrhová komisia nedostala nijaký podnet, takže budeme hlasovať o pôvodnom znení 

uznesenia, návrhu uznesenia. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

schvaľuje aktualizáciu číslo 1 Komunitného plánu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 2017 

až 2021. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 19 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, čiže uznesenie bolo prijaté. Bod 

č. 10. 

 

10. Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na 

rok 2018 - oblasť školstva 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti Bratislava-Staré Mesto na rok 

2018 oblasť školstva. Myslím, že toto by sme mohli mať bez úvodného slova. Čiže otváram 

diskusiu. 

Ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Návrhová komisia nedostala nijaký podnet, preto budeme hlasovať o pôvodnom znení 

navrhovaného uznesenia a tým, že schvaľuje sa poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti  

Bratislava-Staré Mesto na rok 2018 takto: Gamča perpetua, Gymnázium Grösslingová 500 eur, 

Slovenský skauting 91.zbor Bratislava 200 eur, spolu 700 euro. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Za 19 poslancov, proti nik, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté, ďakujem pekne. 

Bod č. 11. 

 

11. Návrh na zrušenie uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto č. 63/2012 z 22.05.2012 (stanovisko k spôsobu vyporiadania 

podielového spoluvlastníctva k nehnuteľnosti Hviezdoslavovo námestie č. 11) 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Návrh na zrušenie uznesenia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto číslo 63/2012 z 22.05.2012 stanovisko spôsobu vysporiadania podielového 
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spoluvlastníctva k nehnuteľnosti Hviezdoslavovo námestie číslo 11. O úvodné slovo by som 

poprosila pani doktorku Hahnovú. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

Dobrý deň prajem, vážené plénum. Predkladáme návrh na zrušenie uznesenia v roku 

2012 zastupiteľstvo v podstate presne pred šiestimi rokmi prijalo uznesenie 63/2012, ktorým 

bola schválená vlastne, bolo schválené odkúpenie menšinového spoluvlastníckeho podielu 

v bytovom dome na Hviezdoslavovom námestí 11. Keďže ako už v minulosti na zastupiteľstve 

sme mali zopárkrát materiály, ktoré sa týkali tohto podielového domu, som hovorila v podstate, 

aký je tam aktuálne právny stav. Ten je popísaný vlastne v dôvodovej správe, čiže len 

v stručnosti. Momentálne tam beží súdny spor, kde menšinový spoluvlastník dal návrh na 

zrušenie podielového spoluvlastníctva a prikázanie celej tejto nehnuteľnosti do jeho 

vlastníctva. Prvostupňový súd rozhodol aj v jeho prospech. Momentálne je tam na odvolacom 

súde odvolanie hlavného mesta, ktoré však v podstate v rámci toho odvolania namieta len výšku 

tej kúpnej ceny, ktorú bude musieť teda zaplatiť menšinovému spoluvlastníkovi.  

Z toho dôvodu v podstate naprieč týmito šiestimi rokmi dvakrát do roka dávame do 

zastupiteľstva informáciu o plnení uznesení, vzhľadom na to, že právny stav teraz je taký, aký 

je, tak navrhujeme toto uznesenie zrušiť. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Dostál. 

Poslanec Mgr. Dostál: 

Len dve stručné poznámky. Jednak si nie som istý, že či je to potrebné zrušiť, keď naše 

stanovisko sa nezmenilo, len teda samozrejme, že zmenili sa okolnosti a je to nejaká 

komplikácia pri predkladaní vyhodnotenia plnenia uznesení ale teraz z vecného hľadiska 

neviem, či je to nevyhnuté ale teda ak usudzujete, že áno, tak nemám s tým zásadný problém 

ale chcem upozorniť druhú vec teda, že v tom návrhu uznesenia je chyba. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

Je chyba v roku, hej, ja by som to povedala, keby, hej. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Poslanec Mgr. Dostál: 

Je tam, že rušíme uznesenie číslo 63/2012 zo dňa 22.05.2015 a má tam byť 2012. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Áno, opravíme, hej. Dobre, ďakujem pekne. Faktická, pani poslankyňa Ležovičová. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 



32 
 

Ďakujem. Ja sa len chcem spýtať, ja tomu celkom nerozumiem. Ešte stále držíme aspoň 

trochu chrbát tým nájomníkom, ktorí sú tam? V akom stave to je? 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

Vysvetlím. My v podstate nemôžeme veľmi tým nájomníkom, teda držíme im chrbát 

z takého možno... 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

... morálneho... 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

... ľudského hľadiska, morálneho hľadiska, z právneho veľmi nemôžeme, pretože 

zrušenie podielového spoluvlastníctva, to je v podstate spor len medzi spoluvlastníkmi. My sme 

tam práve namietali pasívnu legitimáciu, lebo mestská časť je len správca. Keby to boli iné 

súdne spory, ktoré v podstate aj máme, že sme tam trebárs (nezrozumiteľné) my v druhom rade, 

tu to bolo tiež tak. Ale rozhodovanie o zrušení a prikázaní je len medzi spoluvlastníkmi, čiže 

z tohto dôvodu voči nám to súd aj zamietol, že nie sme aktívne legitimovaní. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

To znamená, je to len... 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

Medzi mestom, áno, medzi mestom a my sme síce písali také podporné vyjadrenia 

v podstate aj tým, aj oni chodili sem na rokovania. Druhá vec je, že oni ako vedľajší účastníci 

tam v podstate ani nemajú nejako veľký priestor ale teda sú tam, lebo oni zo súhlasom mesta 

tiež dávali odvolanie, lenže to je spor medzi mestom a medzi tým menšinovým spoluvlastníkom 

a v tejto fáze po tej právnej stránke oni jediné, čo v rámci toho odvolania namietali bola 

v podstate tá cena, pretože tam súd vychádzal zo starého znaleckého posudku, čiže tým pádom 

(nezrozumiteľné) k dispozícii aj teda (nezrozumiteľné) aj hlavného mesta a oni vlastne riešia 

iba tú cenu. A navyše tu je ešte potom ten problém, že keby aj toto právoplatne skončilo, tak tu 

ešte aj z tohto pohľadu mestská časť vlastne príde skrátka, pretože v štatúte nepozná 

rozdeľovanie peňazí v prípade prevodu spoluvlastníctva alebo prevodu majetku v prípade, že 

dôjde k zrušeniu a prikázaniu. On rieši iba klasický predaj, čiže v takomto prípade aj tie peniaze 

pripadnú mestu a v podstate mestská časť z toho nebude mať nič. 

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 
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My si myslíme, že nie. My si myslíme, že tak, ako sa to vyvíja, lebo v podstate krajský 

súd vyslovil svoj názor, okresný súd sa ho musel držať, okresný súd právoplatne rozhodol, teraz 

to odvolanie je len o tej cene. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, keďže nie sú ďalší prihlásení do diskusiu, uzatváram diskusiu a prosím 

návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

Návrhová komisia nijaký podnetne dostala, takže budeme hlasovať o uznesení tak, ako 

bolo pôvodne navrhnuté len s tým, že sa opraví dátum 2015 na 2012 v druhom riadku. Prečítam 

to uznesenie Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto zrušuje svoje 

uznesenie číslo 63/2012 zo dňa 22.05.2012, ktorým bol vyslovený súhlas a tak ďalej a tak ďalej. 

Všetko ostatné ostáva. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 15 poslancov, proti nik, zdržali sa 3, uznesenie bolo prijaté, ďakujem pekne. Bod 

č. 12. 

 

12. Správa z kontroly vybavovania sťažností a petícií v mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto za rok 2017 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Prečítam. Správa z kontroly vybavovania sťažností a petícií mestskej časti Bratislava-

Staré Mesto za rok 2017. Môže byť bez úvodného slova ale pán kontrolór ak chce niečo 

povedať. V krátkosti. 

Ing. Paradeiser, miestny kontrolór: 

 Vážená pani vicestarostka, vážení páni poslanci, poslankyne, vážení občania tu 

prítomní, ako aj vážení občania, ktorí nás sledujete v priamom internetovom prenose, želám 

vám pekný deň. Keďže verím, že správu ste si podrobne prečítali, nedostal som žiadne 
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pripomienky, záverom by som si dovolil vás požiadať, aby ste správu zobrali na vedomie, 

ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Končím diskusiu k tomuto bodu. 

Poprosím návrhovú komisiu. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

 Návrhová komisia nijaký podnet nedostala, takže budeme schvaľovať uznesenie tak, 

ako bolo navrhnuté. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Berieme na vedomie. Ďakujem pekne. Prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 19 poslancov, proti nikto, zdržal sa 1 poslanec. Čiže správu kontrolóra berieme na 

vedomie. Ďakujem pekne. Bod č.13.  

 

13. Informácia o organizácii samosprávy mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k 22. 

máju 2018 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Informácia o organizácii mestskej časti Bratislava-Staré Mesto k 22. máju 2018. 

Poprosím o úvodné slovo pani doktorku Hahnovú. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 Dobrý deň ešte raz. Ja len veľmi stručne. Na základe uznesenia 57 z roku 2009 

prekladáme zastupiteľstvu vždy po zmene alebo minimálne raz ročne Informáciu o organizácii 

samosprávy. Tentoraz v podstate k zmenám prišlo vlastne v 3 oblastiach. Jedna oblasť je 

sociálna, kde vlastne denné centrá už máme len so sídlom na Heydukovej 25 a čo sa týka 

novely, teda v nadväznosti na novelu zákona 448 z roku 2008 boli premenované teda detské 

jasle na zariadenia starostlivosti o detí do 3 rokov veku dieťaťa. To je tá zmena, čo sa týka 

názvu a súčasne detské jasle z Hollého boli presťahované na Záhrebskú. V oblasti obchodných 

spoločností tam vlastne prišlo k zmene v dozornej rade akciovej spoločnosti Technické služby, 

kde na základe vzdania sa funkcie pána poslanca Borguľu bol vymenovaný do funkcie pán 
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poslanec Vagač a v oblasti neinvestičných fondov, tam sa nám podarilo konečne po trošku 

takých peripetiách doriešiť zaregistrovanie teraz správcu spoločnosti pána magistra Svena 

Šovčíka. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pani poslankyňa Oráčová. Pardon. 

Faktická, faktická pani poslankyňa Ležovičová si neskoršie dala. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Chcem sa spýtať, lebo ja mám stále v týchto orgánoch zmätky a v daňovom priznaní 

staromestskom priznávam čiže, keď je tu na vedený len Sven Šovčík ako predseda správnej 

rady nemusím sa nikde prihlasovať? Lebo ja to nahlasujem v akých orgánoch som dozorných 

a neviem akých. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 On je tu len preto, lebo v rámci informácie organizácii my sme vždy uvádzali iba 

správcu, nie tie ostatné orgány. Vy v tých orgánoch ste. Len on je správca. On je ako štatutár. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Lebo doteraz som tu vždy... 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 Zmenil sa správca... 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 ...ďakujem. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 ...zmenil sa správca čiže tam nastala tá zmena. A on je registrovaný aj v na internete, 

keď si pozriete. Vy tam nie ste. Tam je len správca, lebo on je štatutár.  

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Dobre. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem. Pani poslankyňa Oráčová. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

 Ja som sa chcela opýtať pani Hahnovej či máme informáciu, keďže sa blíži koniec 

volebného obdobia, či máme informáciu s akými, akým počtom zamestnancov bol november 

2014 a aký počet zamestnancov máme teraz? Že aký bol vývoj zamestnanosti na úrade? Že či 

nám to viete poskytnúť teraz ako ústnu informáciu. 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 
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  Teraz ústnu no asi nie. Ja by som povedala, že je to také vyvážené ale to by som si 

radšej overila. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

 Aby sme videli, že vlastne aká je fluktuácia, aký je nárast, aké je znižovanie počtov. 

Čiže taký ucelenejší obraz o štvorročnom období na úrade.  

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 Môžem to pozrieť hej, môžem to pripraviť. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

 A viete nám to poslať do mailu? Či treba dať nejaké uznesenie k tomu? 

JUDr. Hahnová, vedúca oddelenia legislatívno-právneho: 

 Viem, samozrejme nemám s tým problém. 

Poslankyňa PaedDr. Oráčová, PhD.: 

 Dobre. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Keďže sa už nikto nehlási ukončujem diskusiu a poprosím návrhovú 

komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

 Návrhová komisia žiadny podnet nedostala, takže budeme hlasovať o uznesení, ako 

bolo navrhnuté, že berieme na vedomie Informáciu o organizácii samosprávy mestskej časti 

k 22. máju 2018. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 20 poslancov, proti nik, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. Bod č. 14. 

 

14. Informácia o udelení čestného názvu Základnej škole Dr. Ivana Dérera, Jelenia 16, 

Bratislava 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 
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Informácia o udelení čestného názvu Základnej škole Dr. Ivana Dérera, Jelenia 16. 

Poprosím o úvodné slovo pani magistru Vasilovú, v krátkosti, aby kolegovia vedeli. 

Mgr. Vasilová, vedúca oddelenia školstva: 

 Dobrý deň, vážené pani poslankyne, páni poslanci, predkladáme vám Informáciu 

o udelení čestného názvu Základnej škole Dr. Ivana Dérera, Jelenia 16. Základná škola Jelenia 

v roku 2002 získala právnu subjektivitu. Po rokoch intenzívnej práce pristúpila pri príležitosti 

85. výročia svojho založenia ku kroku, kde v súčinnosti so zriaďovateľom požiadali 

Ministerstvo školstva o zapožičanie čestného názvu, ktorým bola škola pomenovaná už pri jej 

vzniku v roku 1932 Ministerstvo školstva po úprave smernice o udeľovaní čestných názvov 

nezapožičalo ale udelilo škole čestný názov a v súčasnosti škola nesie názov Základná škola 

Dr. Ivana Dérera, Jelenia 16 a jej organizačnej zložky takisto školský klub detí ako súčasť 

Základnej školy Dr. Ivana Dérera, takisto aj školská jedáleň. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Ukončujem diskusiu k tomuto bodu, 

poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

 Nedalo sa o ničom diskutovať, takže budeme hlasovať o pôvodnom uznesení berieme 

na vedomie Informáciu o udelení názvu Základnej škole Dr. Ivana Dérera, Jelenia 16.  

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Prezentujeme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujeme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Za 20 poslancov, proti nikto, nikto sa nezdržal, čiže informáciu berieme 

na vedomie. Bod č. 15. 

 

15. Informácia o krokoch vykonaných v súvislosti s realizáciou zámeru výstavby 

zariadenia sociálnych služieb na Dobšinského ul. v Bratislave 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 
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 Informácia o krokoch vykonaných v súvislosti s realizáciou zámeru výstavby zariadenia 

sociálnych služieb na Dobšinského ulici v Bratislave. Poprosila by som o úvodné slovo pána 

inžiniera Boreckého.  

Ing. Borecký, referát investičných činností: 

 Dobrý deň, 11. mája sme vyhlásili verejné obstarávanie na zhotoviteľa stavby, 

predpokladaná hodnota zákazky sa nám mierne upravila na 2 690 000 euro vrátane DPH. Táto 

malá úprava bola z dôvodu požiadaviek dotknutých orgánov k projektovej dokumentácii. Mali 

tam výhrady nejaké hasiči a vodárenská spoločnosť, Bratislavská vodárenská spoločnosť, 

projektanti do úpravy, zakomponoval do projektu úpravy rozpočet z toho dôvodu sa nám cena 

dostala na 2 690 000. Z celkovej sumy na vybudovanie zariadenia sme do verejného 

obstarávania vyňali zariadenia kuchyne a práčovne, ktoré budú samostatné súťažené verejným 

obstarávaním, nakoľko podľa legislatívy toto nemôže byť súčasťou stavebných dodávok. Súťaž 

je vyhlásená alebo na predkladanie ponúk je stanovené do 11.06.2018, po tomto termíne dôjde 

k vyhodnoteniu ponúk a následne k elektronickej aukcii, kde vlastne získame zhotoviteľa celej 

stavby. Zároveň s týmito krokmi na hlavného zhotoviteľa stavby pripravujeme aj verejné 

obstarávanie na stavebný dozor na celú stavbu.  

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Ziegler, faktická. 

Poslanec Ing. Ziegler: 

 Ja sa chcem spýtať, v tej správe z 24.04. bolo spomínané, že ešte čakáme na súhlasné 

stanovisko nejakých deviatich inštitúcií k tomu stavebnému povoleniu. Chápem to tak, že boli 

súhlasné, keďže sme vyhlásili verejné obstarávanie? 

Ing. Borecký, referát investičných činností: 

 Áno. 

Poslanec Ing. Ziegler: 

 Máme všetky súhlasy v tejto chvíli? 

Ing. Borecký, referát investičných činností: 

 Máme, máme už všetky. 

Poslanec Ing. Ziegler: 

 Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Faktická, pán poslanec Holčík.  

Poslanec PhDr. Holčík: 
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 ... pánu inžinierovi ale neviem, či by nebolo dobré už prestať používať ten názov 

Dobšinského, radšej Palárikova, lebo vieme, že vchod bude z Palárikovej. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 My sme mali hej. Ale verejné obstarávanie mám pocit bolo na Dobšinského aj projekt, 

takže... 

Ing. Borecký, referát investičných činností: 

 Projektová dokumentácia mala označenie Dobšinského, z toho dôvodu sme začali 

používať to označenie ZDZ Paláriková/Dobšinského. To Dobšinského sme tam nechali kvôli 

tej projektovej dokumentácii. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Ležovičová, faktická.  

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Jasná otázka. Kedy začneme kopať? Približne? 

Ing. Borecký, referát investičných činností: 

 Záleží od verejného obstarávania, ak všetko pôjde bez problémov, tak toho 11.6. keď sú 

ponuky, nejaký čas na vyhodnotenie, elektronická aukcia, po elektronickej aukcii 16 dní do 

podpísania zmluvy. Čiže nejakom možno v ôsmom mesiaci, možno. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 To mi stačí, ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Faktická, pán poslanec Holčík. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

 Ale základný kameň by sme mohli ísť zakopať aj dnes. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Vymyslíme niečo. Ďakujem pekne. Ešte pani poslankyňa Ležovičová, faktická. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Moja predstava je, že keď vykopeme aspoň jamu a na základy už to nasledujúce 

zastupiteľstvo nezastaví, lebo ja zažívam hore dole áno, nie, áno, nie, takže sa spolieham, že 

keď aspoň tie základy dáme, tak nasledujúce zastupiteľstvo bude pokračovať. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Keďže sa nikto už nehlási, ukončujem diskusiu a poprosím návrhovú 

komisiu o návrh uznesenia.  

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 
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 Budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako bol uvedený. Miestne zastupiteľstvo 

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, berie na vedomie Informáciu o krokoch vykonaných 

v súvislosti s realizáciou zámeru výstavby zariadenia sociálnych služieb na Dobšinského ulici 

v Bratislave. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 20 poslancov, proti nikto, nikto sa nezdržal, uznesenie bolo prijaté. Ďakujem pekne. 

Bod Rôzne. 

 

16. Rôzne 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Čiže otváram bod Rôzne. Pán poslanec Holčík. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

 Do bodu Rôzne som sa ja len hlásil, lebo som to povedal, lebo som nepredpokladal, že 

tu bude dosť poslancov. Ide o ten pavilón bývalej zastávky propeleru, ktorý je naozaj veľmi 

dobrá stavba a ktorú sme my teda neprenajali ale aj keď sme ju neprenajali, mal by sa o ňu 

niekto starať. Okolo nej vyrástla veľká burina, zrejme je to ochrana životného prostredia, že sa 

tá burina nesmie vytrhať ale napriek tomu si myslím, že je hnusná. Mám ju odfotografovanú. 

Aj v tej búde vo vnútri na jej terase, ktorá je obrátená k Dunaju je smetisko. Nevidím dôvod, 

prečo by sa o to mal starať úrad, lebo úrad má iné povinnosti ako práve riadiť okolo budovy, 

ktorú poslanci nikomu nechcú prenajať ale ak sa neprenajme ešte 10 rokov, tak tam možno 

vyrastú aj stromy, nie len burina. Tak si myslím, že ju treba ísť vytrhať. Ja som známy tým, že 

som už trhal burina všelikde ale v tomto prípade nie som ochotný to robiť, pretože ja som nebol 

za to, aby sa tá budova neprenajala. Totiž o budovu v takomto prípade, keď je prenajatá sa stará 

ten, kto si ju prenajal a stará sa aj o jej najbližšie okolie presne tak, ako nám to hovorí predpis, 

že každý majiteľ objektu v meste, domu sa musí starať aj o chodník, ktorý je pred jeho domom 

a musí tam trhať aj burinu. To je presne prípad z tohto istého pavilónu, ktorý nie je zverený 
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nijakej organizácii, ktorá sa stará o nábrežie, čiže tá organizácia nemá prečo upratovať okolo 

tohto pavilónu. Ďakujem.  

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Faktická, pán poslanec Boháč. 

Poslanec Ing. arch. Boháč: 

 No ja zareagujem na Štefana. Ja sa hlásim vytrhať túto burinu, trhám ju na Kapitulskej 

ako veľmi dvakrát do roka, takže ju vytrhám aj pred tým Propellerom. Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujeme pekne za ponuku. Pán poslanec Straka, diskusný príspevok. 

Poslanec Ing. Straka: 

 Ďakujem pekne za slovo. Ja som sa chcel iba spýtať, dneska sme taký expresní, to sme 

nikdy neboli. Urobíme rekord. Ale o 16:00 tu boli ráno nejakí občania, chceli vystúpiť, tak teraz 

neviem o 16:00 čo s tým urobíme? 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 To boli občania, ktorí boli z Drotárskej 7. 

Poslanec Ing. Straka: 

 Áno? Tak to som rád. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Hej, takže oni už aj odišli. Ďakujem pekne. Pani poslankyňa Ležovičová, diskusný 

príspevok. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 Ďakujem. Ešte len začína turistická sezóna a môžem povedať, že na Hlavnom námestí 

a priľahlých uliciach je to katastrofa. Ja by som prosila, aby sa mestská časť a úrad zaoberal 

tým, že do našej úzkej pešej zóny s kopou turistov. To by ste mali vidieť tam na tom Hlavnom 

námestí je päť, šesť skupín po 50 ľudí so slúchatkami na ušiach, ktorí počúvajú výklad. Sme 

radi, že to robia a pomedzi nich letia bicyklisti a čo je najhoršie, v poslednej dobe aj segveje. 

To je neúnosné. Úplne neúnosné. Po prvé, čo sa týka turistov a nehovoriac o tom, že to Hlavné 

námestie je aj pre obyvateľov celej Bratislavy ale aj Starého Mesta. Naozaj, je to tam životu 

nebezpečné už nehovorím o deťoch. My naozaj ani len tie deti na tom Hlavnom námestí 

nemôžeme pustiť bez toho, aby nebol problém. A ja by som prosila mestskú časť a už som 

videla turistov uvedomelých, ktorí išli po Sedlárskej a tlačili bicykel. Ja si myslím, že nič by sa 

nestalo, nemusia si skracovať cestu cez Michalskú, Sedlársku, Hlavné námestie a Rybnú ulicu. 

Predsa sa dá ísť krásne popri pošte. To je ulica, ktorá je skľudnená a ja by som bola rada, keby 

sme urobili značky že lebo keď tam môžu byť bicykle, môžu byť segveje. Keď zrušíme bicykle 
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automaticky budú musieť z tejto pešej. Dosť, čo tam máme tie červené autá, ktoré našťastie 

chodia pomaly a sú veliké čiže ich je vidno. Oveľa nebezpečnejšie z môjho pohľadu ja niekedy 

úplne odskočím, sú bicykle a segveje. Normálne ponúkajú, chodia jak hady za sebou. Bola by 

som rada, keby mestská časť riešila zákaz vstupu bicyklov do, my máme tak malú, úzku tú 

pešiu zónu toto centrum pešej zóny, keď to porovnám s pražskou, kde sme teraz boli, tú si oveľa 

viacej vážia a je oveľa oveľa väčšia. Takže myslím si, že riešiť to treba skôr, ako sa stane nejaké 

nešťastie. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem Halka, to riešime. S tým sa stále zaoberáme, žiaľ nie je to také jednoduché. 

Pán Hitka by aj vedel o tom porozprávať, žiaľ zákon nám to neumožňuje, aby sme tam nepustili 

tie bicykle. Kedysi bolo VZN, že musel ísť cyklista dole z bicykla, potom sa to zrušilo. Čiže 

toto nie je také jednoduché. Nemáme oporu v zákone.  

Poprosila by som pána poslanca Holčíka, faktickou poznámkou. 

Poslanec PhDr. Holčík: 

 ... také jednoduché ale problém je aj na Zámockej ulici, ktorá na hornom konci pri 

(nezrozumiteľné) bráne hradnej je naša mestská ale ďalej pokračuje ako súkromná ulica. A tam 

sa tieto segveje tiež preháňajú. Je to dole z kopca a videl som, že keďže ten chodník nie je 

priamy ale občas má nejaký schodík, tak oni vtedy robia rôzne zákruty a je to životu 

nebezpečné. Tí turisti, ktorí si tie segveje požičajú si myslia, že na nich vedia dobre ale 

v skutočnosti je to, nechcem povedať škaredé slovo. O držku. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Áno, vieme o tom. Riešime to ale nie je to také jednoduché. Poprosila by som opäť 

faktická, pani poslankyňa Ležovičová. 

Poslankyňa MUDr. Ležovičová: 

 ... je do toho momentu, kým zrazil segvej a padol celý segvej na jedno trojročné rakúske 

dieťa na Zelenej ulici. Veľmi rýchle bol kľud. Teraz sa to vracia znovu. Oni naozaj nevedia tie 

segveje ovládať. Oni nie sú tí, čo predávajú tie lístky a vedia na tom chodiť. A nehovorte mi, 

tak sa urobí zákaz vjazdu, však máme kopu ulíc, kde je zákaz vjazdu. Tak urobme VZN, my 

naozaj tú pešiu zónu, úzku pešiu zónu, malú. Máme malú. To sa nedá porovnať s Prahou. 

Nehovorím o segvejoch v Prahe ale o všetkom ostatnom. Takže naozaj nie ako nie ale ako áno. 

Tak urobme VZN. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Faktická, pán poslanec Bučko. 

Poslanec doc. Mgr. art. Bučko: 



43 
 

 No je to problém. Ďakujem pekne ale na druhej strane tie skupiny turistov, ktoré chodia 

na tom segveji hlavne teda po Zámockej ulici je pravda, že prichádza ku kolíziám ale vždy majú 

nejakého vedúceho skupiny, ktorí je označení v reflexnej veste a on ich nasmeruváva presne 

tak, aby k tým kolíziám neprichádzalo ale je to pravda, že prichádza ku kolíziám. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Pán kontrolór, diskusný príspevok. 

Ing. Paradeiser, miestny kontrolór: 

 Ďakujem pekne za slovo. Tento môj diskusný príspevok je venovaný pánovi Holčíkovi, 

poslancovi. A týka sa budovy Propelleru. Takže nie len teda mám dobrú správu. V budove 

Propelleru boli umiestnené hodiny, možno ste si ich niekedy aj všimli. Tieto hodiny boli 

v dezolátnom stave. Vo voľnom čase a za vlastne peniaze som ich zrekonštruoval a budú tam 

osadené a pôjdu. Takže aspoň turisti, ktorí sa budú pozerať na túto nefunkčnú budovu, budú si 

môcť pozrieť presný čas. Momentálne sú v skúšobnej prevádzke na pavlači miestneho úradu. 

Ďakujem. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne. Keďže sa už nikto nehlási do diskusie ukončujem diskusiu a tu sa 

myslím nehlasuje, čiže ideme ďalší bod rokovania. Bod č. 17. 

 

17. Informácia o vybavení interpelácií poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej 

časti Bratislava-Staré Mesto 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Informácia o vybavení interpelácie poslancov Miestneho zastupiteľstva  mestskej časti 

Bratislava-Staré Mesto. Interpelácie máte v materiáloch. Otváram diskusiu.  

Ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu o návrh uznesenia. 

Návrhová komisia, poslanec PhDr. Holčík: 

 Nedostali sme nijaký podnet, preto budeme hlasovať o tom, že berieme túto informáciu 

na vedomie. 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Ďakujem pekne, prezentujme sa. 

/Prezentácia/ 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 A hlasujme. 

/Hlasovanie/ 
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Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

 Za 17 poslancov, proti nik, zdržal sa nik, jeden nehlasoval. Uznesenie sme schválili. 

Vážení kolegovia, keďže sme skončili veľmi skoro a podľa rokovacieho poriadku miestneho 

zastupiteľstva ak zastupiteľstvo prerokuje všetky ostatné body programu do 15-tej, zaradí sa 

bod Vystúpenie občanov ako posledný bod rokovania bez ohľadu na čas. Čiže teraz zaraďujeme 

bod vystúpenie občanov, keďže tu žiadni občania nie sú, ukončujeme vystúpenie občanov a 

všetkým ďakujem za účasť na zastupiteľstve a ukončujem dnešné zastupiteľstvo.  

Niekto: 

(nie je rozumieť zo záznamu) 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Aha, boli. Však sme mali interpeláciu, však si hlasovala. Ďakujem pekne a obed je 

pripravený už teraz o 11-tej hodine. Však boli interpelácie, však si hlasovala. No. 

 

18. Interpelácie poslancov Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré 

Mesto 

 

Zástupkyňa starostu Ing. Španková: 

Keďže nie sú žiadne interpelácie, tak končím dnešné zasadnutie miestneho 

zastupiteľstva a ďakujem všetkým za účasť. To som zabudla pardon. 
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